

# Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 737b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)



47 members

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Montenegro  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom

## NGOs and Civil Society : Promoters of Democracy and Active Citizenship

Strasbourg, 31.10.2007 - On 5 and 6 November 2007 in Nis (Serbia) a Conference on "NGOs and Civil Society : Promoters of Democracy and Active Citizenship" will be organised by the Conference of INGOs of the Council of Europe and the Belgrade Fund for Political Excellence (BFPE), the Civic Initiatives Network (Belgrade) and the Local Democracy Agency (LDA) for Central and Southern Serbia in Nis.

The event will give a boost to the adoption of the new Serbian law on associations and other legislation relevant to NGOs and will focus on youth participation, citizenship and human rights education and violence against women.

The event is taking place within the framework of the Serbian Chairmanship of the Committee of Ministers of the Council of Europe (May to November 2007) which has paid special attention to the participation of civil society representatives in the preparation and the implementation of its priorities.

The Conference takes place at the City Hall of Nis. **The opening session is open to the press.**

## Les ONG et la société civile : promoteurs de la démocratie et de la citoyenneté active

Strasbourg, 31.10.2007 - Une Conférence intitulée « Les ONG et la société civile : promoteurs de la démocratie et de la citoyenneté active » sera organisée les 5 et 6 novembre 2007 à Nis (Serbie) par la Conférence des OING du Conseil de l'Europe et le Fund for Political Excellence de Belgrade (BFPE), le Réseau Civic Initiatives (Belgrade) et l'Agence de la démocratie locale (ADL) de Nis pour le Centre et le Sud de la Serbie.

Cette manifestation donnera une impulsion à l'adoption de la nouvelle loi serbe sur les associations et d'autres textes législatifs présentant un intérêt pour les ONG et sera axée sur la participation des jeunes, la citoyenneté et l'éducation aux droits de l'homme ainsi que la violence contre les femmes.

La conférence a lieu dans le cadre de la présidence serbe du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe (mai à novembre 2007) qui a attaché une attention particulière à la participation de représentants de la société civile à l'élaboration et à la mise en œuvre de ses priorités.

La conférence a lieu à l'hôtel de ville de Nis. **La presse est invitée à la séance d'ouverture.**

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

**A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.**